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Intervju med Kjell och Monika 
 
Jag har intervjuat Kjell och Monika som också är min mormor och morfar om Mar-
morbyn och närområdet. 
 
Vad är det bästa med att bo i Gropptorp? Att det är lantlig miljö och ganska 
nära till Katrineholm. 
 
När flyttade ni dit? Vi flyttade dit 1984. 
 
Finns det någon nackdel med att bo där? Att de blåser mycket och att det inte 
finns någon bussförbindelse. 
 
Har ni något i marmor från Marmorbyn? Vi hade förut på våran uteplats. 
 
Har ni någon favoritplats i Gropptorp? Inte sedan dom lade ned fotbollsplan. 
 
Vad är era framtidsplaner? Det är att få se barn barnen växa upp. 
 
Varför flyttade ni just dit? För att våra barn skulle få en privat dagmamma. 
 
Hur tycker ni att man ska få fler folk att flytta till Marmorbyn? Bygga flera 
hus och förbättra bussförbindelsen och bra reseavdrag för dom som jobbar. 
 
Av: Albin Abrahamsson 
 

Marmor 
 
Vi valde marmor för att det är så fint och för att det är fina mönster. 
Sätt er ner på en skön plats och läs denna faktatext om marmorn.    
 
Varför är marmorn så populär? Den är klassisk hållbar och lätt att passa in. 
Vad finns det för typer av marmor?  Det finns många sorters marmor, till exem-
pel vit marmor och Kolmårdsmarmor. 
Vilken marmorgruva är störst? Det finns stora marmorgruvor i Italien där man 
bland annat bryter Carrara marmor. Man fraktar marmorn till stora stenbruk där 
man sågar upp den i skivor.  
Vad används marmor till? Det finns många användningsområden, bland annat till 
inredning. 
 
Av Oscar Jacobsson och Anton Osmark 
Källa: http://tidningenkrog.se/smorgasbord/marmor/ 

Marmorgruvan i Marmorbyn 
 
Den här artikeln kommer handla om marmorgruvan i Marmorbyn.  
 
Det var Agus Testo som grundade gruvan när han var 18 år på 1860-talet, sedan 
tog Folke Anger över. Som mest jobbade ca 200 personer där. Det tillverkades 30 
000 mortlar där. 1970 stängdes gruvan. Det finns två gruvor. De transporterade 
marmor bland annat till Danmark. Gruvan är ca 100 meter lång, 50 meter bred och 
25 meter djup. Tre fjärdedelar av gruvan blev skrot när den stängde. 
 
Av Sebastian Åhlén 
 
Källa: Lennart Fäldt 



 

 

Intervju med Jerry Lindkvist 
 
Jag har intervjuat Jerry Lindkvist som jobbar på XL-bygg i Ålsäter. 
 
Vad är det roligaste med att jobba på XL-bygg? Alla olika människor och 
alla projekt. Varför heter de just XL-bygg? För att det är största bygghandeln i Skandina-
vien. Vem äger företaget? Jag Jerry och min bror Jonny. 
 
Varför vill just du jobba på XL-bygg? För att jag är tredje generationen. Vad har ni för 
maskiner? Vi har hyvlar och kapmaskiner. Vad är det dyraste och billigaste på XL-
bygg? Ett helt projekt det kan kosta flera miljoner och det billigaste är nog en skruv eller 
spik. 
 
Hur mycket har ni sålt för? Vi säljer ungefär för 30 miljoner kronor om året. Vad är det 
bästa med att arbeta hos er? Inget är samma varje dag. Hur många jobbar där? Det är 
10 stycken som jobbar på XL-bygg. Hur länge har det funnits? Det har funnits sedan 
1947. Hur många XL-bygg finns det i Sverige? Det finns ca 130 XL-bygg butiker. 
 
Av William Thell  

Intervju med Ralf Hedin om Vingåkers kommun 

Vill ni veta mer om Vingåkers kommun så sett er ned och börja läs. 

Vad är Vingåker mest känt för? Sannolikt är kommunen mest känt för Vingåkers 

Factory Outlet och för att förre statsministern Göran Person är härifrån. Vad man vet 

om Vingåker är så klart beroende litegrann på vad man gör. De som spelar vollyboll, 

t.ex. vet nog att vi ligger i elitserien och har gjort det i många år. Vi har också flera 

företag som är välkända inom sina branscher, till exempel har vi Sveriges enda 

tunnbindarmästare.  

Hur blev du kommunchef? Jobbet var utannonserat så jag sökte det och fick det. 

Jag jobbade då som utvecklingschef i Borlänge kommun och har dessförinnan varit 

polis i många år.  

Hur många bor i Vingåkers kommun? Strax under 9200 stycken. Folkmängden 

har ökat varje år sedan 2012.  

Hur många skolor och förskolor har kommunen? Vi har fyra kommunala skolor 

för f-6 och kommunal skola för 7–9. Vi har också friskolan i Österåker för årskurs f-

6. Dessutom har vi en kulturskola. Vi har elva förskolor, varav sju i centralorten och 

fyra i ytterområdena.  

Vad tycker du ska hända med Vingåkers framtid? Det är mycket som är bra re-

dan idag. Vi har en styrka i att vi är en ganska liten kommun för det gör att det är 

mer nära mellan människor, vilket ger trygghet. Jag hoppas att vi bygger vidare på 

det som är bra och att vi dessutom satsar på t.ex. skolan. Det är också viktigt att vi 

får hit fler företag, eftersom det ger fler arbetstillfällen, så att de som är här kan bo 

kvar utan att behöva pendla långt till jobbet. Dessutom hoppas jag att utbyggnaden 

av fiber/bredband fortsätter så att alla som bor här enkelt kan ha kontakt med hela 

värden om de vill det.  

Vad är det bästa med att vara kommunchef? Det bästa är alla möten med Vin-

gåkersborna. Det ger mig både glädje och stolthet. Dessutom tycker jag om att 

jobba nära politiker. Jag imponeras av dem. De är beredda att säga vad de tycker, 

även om de ofta får kritik för det. Sånt har jag respekt för.   

Av Victor Fridén 



Fakta om tjäder 
 
Tjäder är en slags stor hönsfågel. Tjäder förekommer i öppna skogar i norra och 
mellersta Europa. Tjäderhannen kallas för tupp och tjäderhonan kalas för höna.   
Tuppen är svart med blågrönt bröst med vit tecken på vingknogen 
och bröst. Tuppen har röda ögonbryn. Hönan är brunspräcklig med rödbrunt bröst. 
 
Galen tjäder 
I Fagermon var det en tjädertupp som attackerade bilar och även vissa människor. 
 
Intervju med Petra 
 
Jag har intervjuat Petra för att hon har mött den galna tjädern på Fagermon.  
 
Blev din bil skadad när tjädern attackerade bilen? 
Min bil fick inga skador när den blev attackerad av tjädern i somras. Den hackade 
mest vid dörrarna på bilen. 
 
Har du blivit lite rädd för tjädern efter detta? 
Jag var mest orolig för att jag skulle råka skada den när jag försökte köra vidare ef-
tersom den sprang framför och bredvid bilen så att det var svårt att se var den var 
någonstans. Jag var absolut inte rädd för tjädern. De är otroligt fina och mäktiga 
djur som man självklart ska ha respekt för.  
 
Hur tror du att tjädern började attackera bilar? 
Jag tror att tjädern attackerade vår bil och även andras för att den såg bilarna som 
en konkurrent i sitt letande efter en tjäderhöna. 
 
Hur var känslan när du såg en galen tjäder? 
Jag tyckte att det var spännande och rolig upplevelse att träffa på tjädern. 
Mina flickor var lite oroliga för att bilen skulle bli skadad. 
 
 
Av Paulina Johannesen   
Källa: www.fagelbok.se, Wikipedia   
 

 

Intervju med Arne Westberg om Fagermon    
 

Var kommer namnet Fagermon ifrån? Mon betyder skogsområde och fager bety-
der vacker. 
 
Hur gammalt är Fagermon? Fyrvägskorsningen är ca 100 år. 
 
Vet du något om kattstenen? Den är från 1930. Det jag har hört är att det var 
två bröder som målade den för att skoja med en piga. 
 
Kan du någon spännande historia om Fagermon? Ja, det var fem personer som 
fick kolera och dem begravdes ute i skogen för att kolera var en smittsam sjukdom. 
 
Av Alice Törnvall  

http://www.fagelbok.se


Intervju med Marianda, chef på Svart-Vit hund 
 
Jag har intervjuat Miranda om hur det är att jobba på ett hunddagis. Om ni vill veta 
hur det är att jobba med hundar eller bara allmänt gillar hundar så fortsätt att läsa. 
 
Hur kom du på idén att starta Svart-Vit hund? Ett stort djurintresse har alltid 
funnits men det var först när min egen hund Puyol kom in i mitt liv 2010 som jag 
kände att jag ville plugga hund. Jag hoppade på en instruktörsutbildning 2011 med 
grundtanke om att ”bara” bli en bättre hundägare till min hund. Men snabbt tändes 
drömmen om att även jobba med hundar på heltid och det fylldes på med allt fler 
utbildningar. Det har många gånger varit slitsamt, men jag har aldrig ångrat mig. 
Företagets namn är en hyllning till Puyol, som var just svart och vit. 
 
Vilket år startade hunddagiset? Svart-Vit hund startade 2012. 
 
Ungefär hur många hundar brukar ni ha på en dag? Vi har totalt sex boxar, 
och vi blandar inte hundar från olika familjer i samma box. Så antalet hundar per 
dag varierar beroende på hur många hundar från samma familj som kommer. 
 
Hur länge kan en hund vara hos er? Då vi även har hundpensionat så har vi 
hundar som stannar hos oss allt från två timmar till flera veckor och till och med 
månader. 
 
Vilken är den vanligaste hundraserna ni brukar ha? Oj, vilken bra fråga. Jag 
tycker att det kan gå lite i perioder, men denna höst har vi haft lite extra många 
hundar av rasen Labrador retriver, Whippet och Nova Scotia Duck Tolling retriver 
(tollare). 
 
Hur ofta är ni ute på promenader? Varje vistelse individanpassas, men det van-
ligaste är fyra promenader varje dag, varav ena är en långpromenad. Vi har även 
en stor inhägnad att springa fritt på och en aktiveringsgård att söka godis eller leka 
på. 
 
Vad är det roligaste med att jobba på ett hunddagis? Alla roliga och påhittiga 
hundar som dagligen bjuder på skratt, alla härliga hundägare som ger mig förtro-
ende att värna om det käraste de har och på hundkurserna är det fantastiskt roligt 
att se hund och ägare lyckas tillsammans. Ingen dag är den andra lik hos oss. 
 
Vad är det svåraste/jobbigaste med att jobba på ett hunddagis? Många tror 
att ett jobb på hunddagis innebär mysiga promenader i solsken och klia hundarna 
på magen i soffan. Faktum är att hundarna faktiskt behöver komma ut även när 
det spöregnar, är -10 grader eller om det blåser storm. Hos oss är även alla hundar 
välkomna, även de med speciella behov, exempelvis en väldigt rädd hund, en hund 
med mycket vakt eller med mycket resursförsvar. Detta ställer höga krav på oss 
och vår hantering och kunskap. Det absolut jobbigaste med detta jobb är när våra 
stamkunder ringer och berättar att deras vän har fått somna in. Då blir det många 
tårar! 
 
Vad har ni för framtidsplaner? Vi har lite spännande planer på G, men de hålls 
så länge hemliga. 
 
Av Emma Heljedal 



Faktatext om Milena Bergquist 
 
Milena Bergquist är en författare och vår skola har henne som månadens författare 
den här månaden. Hon är 60 år. Om ni tycker att detta verkar vara en bra artikel så 
tycker jag att ni sätter er på det skönaste stället i huset och börjar att läsa. 
 
Håll i er nu! Milena är inte bara författare utan hon är också journalist, redaktör och 
krönikör. Milena skriver böcker för både yngre och äldre, hennes böcker passar även 
bra att läsa inför en hel klass. Hon har jämförts med till exempel Barbro Lindgren 
och Astrid Lindgren. Bergquist har även utsätts till Katrineholms-Kurirens kulturpris-
tagare 2006 för sin skildring av 60 talets Katrineholm i barnets glasklara perspektiv. 
 
Några av hennes mest kända böcker heter Millan. Millan-böckerna handlar om en 
envis och glad tjej som älskar hästar och hennes kompisar såklart. Än så länge har 
det kommit ut sex stycken böcker av Millan. Jag själv tycker att de är så bra att 
man inte kan sluta läsa de böckerna. Passa på att läs Milenas böcker om ni får chan-
sen. 
 
Av Elin Frössevi Skogh 
Källa: www.kkuriren.se och milenabergquist.se 
 

Här kommer en intervju med Elin Åhlström från Strandviksträdgård 
 
                                                                                                                      
Företaget startade år 1946 av Elins farmor och farfar, Nils och Astrid Åhlström 
 
 
Vilken växt har ni sålt mest av? Det varierar vilken växt som är vanligast efter 
säsong. jag skulle säga Pensé på våren, Pelargon på sommaren, Calluna Ljung     
på hösten och Hyacint till julen det är de sorterna som vi säljer mest av. 
 
Vilken färg är vanligast på era blommor? De färger som överlägset mest efter-
frågat är vita blommor. På andra plats är det olika rosa nyanser. Tredjeplats kom-
mer gröna växter. 
 
Vad säljer ni mest till julen? Till julen säljer vi mest Julstjärnor, Amaryllisar och 
Hyacinter dessa växter odlar vi själva i våra växthus. Vi säljer även mycket kruk-
växtarrangemang med julkänsla. 
 
Behöver man ha någon utbildning för att jobba hos er? Ja, för att kunna 
jobba hos oss behöver man oftast ha en florisit eller trädgårdsutbildning. Beroende 
på vart man jobbar inom företaget.  
 
Vilka är dina favoritblommor? Oj, vad svårt jag har många favorit blommor.jag 
är en grön person så jag älskar gröna växter. Jag skulle nog säga blandgonior. Det 
finns så många fina olika färgkombinationer som har kommit. Biogar några bilder. 
 
 
 
 
  Av Vera Eriksson                                        

http://www.kkuriren.se/


 Intervju med Maria Pestrea 

Jag har intervjuat Maria Pestrea som är kommunikationschef i Vingåkers kommun. 

Hur länge har du bott i Vingåker? Jag flyttade till Vingåker när jag var ca fyra 

år 1973, sedan flyttade jag härifrån när jag var 19 år 1989. Efter att ha varit ute 

och sett värden litegrann flyttade jag tillbaka till Vingåker 1994. Nu har jag bott i 

Vingåker i nästan precis 24 år, vi flyttade tillbaka på Luciadagen. 

Varför ville du jobba i Vingåkers kommun? Jag hade sommarjobbat på 

Säfstaholms slott och på turistbyrån i många år och älskade det jobbet. När jobbet 

som chef för turist-och fritidsfrågorna blev ledigt sökte jag och hade turen att få 

jobbet. 

Vilken kommun tycker du mest om förutom Vingåkers kommun? Oj, det 

var en svår fråga. Jag gillar många olika kommuner utifrån olika saker de gör eller 

platser att besöka. Jag tycker att hela Sverige är fantastisk och gillar att resa runt 

och upptäcka något nytt, eller besöka något jag sett många gånger. 

Önskade du bli chef i Vingåkers kommun? När jag först började jobba i Vingå-

kers kommun så var det inte för att jag ville bli just chef. Det var för att jag skulle 

få jobba med de saker jag gillade allra mest. Jag har jobbat 17 år i Vingåkers 

kommun och hunnit med flera olika tjänster.  

Var Marmorbyn något annat förut innan det blev Marmorbyn? Marmorbyn 

har fått sitt namn för att man bröt marmor där i början av 1900-talet. För att 

gruvarbetarna skulle ha någonstans att bo byggdes hus, skola till barnen och byn. 

Marmorbyn började växa fram. Men egentligen var platsen känd redan från 1100-

talet för sin marmor och bland annat munkarna kom hit för att bryta marmor. 

Hur länge har Vingåkers kommun funnits? Oj vad svårt att säga. Vingåker är 

en gammal plats. Man har hittat fynd från stenåldern och vikingatiden. Namnet 

Vingåker tror man kommer från Vik-bornas åker, det vill säga människorna som 

bodde vid viken. Sjöarna var större och Vingåker omgivet av mer vatten. Vingåker 

var en rik bygd på 1700-talet och 1800-talet. Man brukar säga att man kan titta 

på jättestor kyrka. Det fanns gott om odlingsmark och en av specialiteterna för 

Vingåkersbygden var humlen.  

Vem var chef i Vingåkers kommun innan dig? Kommunikationsenheten som 

jag är chef för bildades 2013. Man plockade ihop olika verksamheter till den här 

enheten – it, säkert och kommunikation. 2014 lade man till nämndservice och tog 

bort säkerhet. Så det fanns inte en chef före mig utan de olika verksamheterna 

hade olika chefer.  

Av Tilde Chaney 

Faktatext om den vita Näckrosen 

Här kommer en lärorik faktatext om den vita näckrosen. 

Den vita näckrosen blir ca 10 till 20 cm bred. Den lever i många insjöar och längst 

vattendrag. Den blommar från juni till augusti. Den vita näckrosen är vit och gul. 

Den trivs bäst i klara och näringsfattiga sjöar. Det finns många olika berättelser 

bakom blommans namn. 

Av Nina Eriksson   Källa: Wikipedia 



Intervju med Nicklas Bohman  
 
Nicklas är vår månadens kompositör och vår gitarrlärare. Jag har ställt några frågor 
och fick svar. Här kommer dem. 
 
Om du inte spelade gitarr vad skulle det vara? Då skulle jag spela tvärflöjt. 
 
Vad är det enklaste med gitarr? Det enklaste är att få fram ljud. 
 
Vad är de svåraste med gitarr? Att spela ackord med många toner i sig. 
 
Varför ville du spela gitarr? För jag fick en gitarr av min pappa. Sedan började 
lära mig själv. Jag hade knappt ingen aning om vad en gitarr var. 
 
Hur länge har du spelat gitarr? Jag har spelat gitarr i cirka 13 år. 
 
Vilka är dina framtidsplaner? Att fortsätta uppträda på många olika ställen och 
att undervisa. 
 
Var/vem lärde dig gitarr? Jag är självlärd till en början. Jag började ta gitarrlekt-
ioner på gymnasiet. Efter gymnasiet har jag bland annat pluggat på musikhögsko-
lan. Många gitarrlektioner har man fått under åren. 
 
Vem får du inspiration från? Jag får min inspiration från många olika musiker. 
Två av mina första stora idoler var Elvis Presley och Michel Jackson. 
 
Spelar du gitarr på fritiden? 
Absolut! Att spela gitarr är mitt yrke. Jag spelar varje dag. 
 
Av Ida Chaney 

 
Intervju med Torgny Ericsson 
 
Här kommer en intervju med Torgny. Han kommer berätta lite om t.ex. hur man 
kan få fler människor att flytta till Marmorbyn. 
 
Vilket är ditt bästa minne från Marmorbyn? Bad och fiske i sjön Kolsnaren. 
Är du uppvuxen i Marmorbyn? Ja, det är jag. 
Vilket är ditt smultronställe i Marmorbyn? Det är nog badplatsen. 
 
Vad är det bästa med Marmorbyn? Lagom avstånd till Katrineholm och Vingåker. 
När började du spela schack? Då jag var 9–10 år ungefär. 
Vad fick dig att börja spela schack? Erik Henriksson, en man som hade startat 
Gropptorps schackklubb och startade turneringar för oss barn. 
 
Vad vet du om Marmorbrottet? En hel del som jag läst, jag har tyvärr aldrig ar-
betat där. 
Vad tror du Marmorbrottet betytt för Marmorbyn? Allt, utan marmorbrottet 
inget Marmorbyn. 
Har du bott på något annat ställe en Marmorbyn? Nej, det har jag inte. 
 
Hur ska man få fler människor att flytta till Marmorbyn? Det byggs ganska 
mycket som det är nu, tack vare skolan och badplatsen. Kanske bättre bussförbin-
delser med Katrineholm och ett litet fik kunde locka hit ännu fler. 
 
Av Ebba Wigh 



Folke Anger 

Folke levde mellan åren 1906 - 1966. Han jobbade som en officer i Borås. Folke gil-

lade att fiska på sin fritid. 

Det var ungefär 140 anställda i Marmorbyn. Den första marmorn de fick upp var vit 

och grön marmor. Han var försäljningschef i Osram-Elektraverket. Samma år blev 

han VD för Gropptorps marmor AB. 

Av Edvard Becsei  

Källa: Wikipedia samt intervju med Staffan Anger, Folke Angers son 

Fakta om Marmorbyn 
 
Marmorbyn ligger utanför Katrineholm, i Södermanland. 
Marmorbyn är byggt runt brytningen av gropptorpsmarmor. 
Redan under 1100–1200-talet samlade munkar från Julita kloster 
marmor från området för att bränna det till jordbrukskalk. 
Från 1860 bröts också marmor till användning som byggnadssten. 
Marmorbyn har en badplats vid Kolsnaren. 
 
Av Cesar Granetin 
Källa: Wikipedia 

Här kommer några frågor om julen som ni kan fundera över när ni väntar på jul-

tomten eller när knäcken kokar... 

  

1. Vid ungefär vilken ålder slutar vi tro på tomten? (enligt undersökning) 

2. Vem har gjort låten 'Vår julskinka har rymt' ? 

3. När kommer tomten till Island enligt tradition? 

4. Vem anses som skaparen av den svenska jultomtens utseende? 

5. Hur många renar har tomten på sin släde? 

6. Varför sätter man upp en stjärna i fönstret?  

7. Vem trodde man kom med julklappar för i tiden? 

8. Vem har gjort låten ' Tänd ett ljus '? 

9. En känd julbok för barn?  

 

 

Rätt svar kommer i nästa nummer av Korpglug-

gen. Nummer 46 kan ni läsa i februari 2019.  



God jul och gott nytt år  

alla läsare önskar  

tidningsredaktionen. 


